Badji Mokhtar University, Annaba

Faculty of Law and Political Science

Department of Political Science

Level: 3rd Year (Semesters 6)

Option: international relations MISS: Meziani Feyrouz

Political Terms

1. National Interest

The strategic goals and objectives that a state seeks to achieve in its foreign relations.

2. **Deterrence**

A strategy aimed at dissuading an adversary from taking an action by threatening serious consequences.

3. Unilateralism

A foreign policy approach in which a state acts independently without seeking approval or cooperation from other states.

4. Multilateralism

A foreign policy approach that emphasizes cooperation with multiple countries, often through international organizations or alliances.

5. **Hegemony**

The dominance or leadership of one state over others in the international system.

6. Soft Power

The ability to influence others through attraction, culture, values, and diplomacy, rather than coercion.

7. Hard Power

The use of military or economic means to influence the behavior or interests of other political actors.

8. Smart Power

The strategic use of both hard power and soft power to achieve foreign policy objectives effectively.

9. Great Powers

States that have significant military, economic, and diplomatic influence at the global level, such as the United States, China, or Russia.

10. Rising Powers

States whose global influence is increasing due to economic growth, military modernization, or regional leadership, such as India, Brazil, or Turkey.

11. القوى الصاعدة : دول يتزايد نفوذها العالمي نتيجة للنمو الاقتصادي، أو التحديث العسكري، أو القيادة الإقليمية، مثل الهند أو البرازيل أو تركيا.

12. Cyber Arms Race

The competition between states to develop and deploy advanced cyber weapons and cyber defense systems. This includes offensive capabilities like malware, hacking tools, and defensive measures such as firewalls and encryption.

13. Cyber Warfare

The use of cyber attacks to disrupt the information systems of an enemy, including attacks on infrastructure, communication networks, and military systems. It can be used for espionage, sabotage, or causing economic damage.

الحرب الإلكترونية: استخدام الهجمات الإلكترونية لتعطيل أنظمة المعلومات للعدو، بما في ذلك الهجمات على البنية التحتية، شبكات الاتصال، والنظم العسكرية, يمكن استخدامها للتجسس أو التخريب أو التسبب في أضرار اقتصادية.

14. Artificial Intelligence in Warfare

The use of AI technologies in military operations, including autonomous weapons systems, decision-making processes, and cybersecurity. AI has the potential to revolutionize warfare by enhancing the efficiency and effectiveness of military operations.

الذكاء الاصطناعي في الحرب: استخدام تقنيات الذكاء الاصطناعي في العمليات العسكرية، بما في ذلك أنظمة الأسلحة الذاتية، عمليات اتخاذ القرارات، وأمن المعلومات. لدى الذكاء الاصطناعي القدرة على إحداث ثورة في الحروب من خلال تحسين كفاءة وفعالية العمليات العسكرية.

15. Autonomous Weapons Systems (AWS)

Weapons that can operate without human intervention, using AI to make decisions on targeting, firing, and responding to threats. These systems raise ethical and security concerns about accountability and control.

أنظمة الأسلحة الذاتية: الأسلحة التي يمكن أن تعمل دون تدخل بشري، باستخدام الذكاء الاصطناعي لاتخاذ قرارات حول الاستهداف، والإطلاق، والاستجابة للتهديدات. تثير هذه الأنظمة مخاوف أخلاقية وأمنية حول المساءلة والسيطرة.

16. Artificial Intelligence Arms Race

A competitive development of advanced AI technologies, particularly in the context of military applications, where states race to develop autonomous systems, AI-powered drones, and cyber capabilities to gain a strategic advantage.

سباق التسلح بالذكاء الاصطناعي: تطوير تقنيات الذكاء الاصطناعي المتقدمة بشكل تنافسي، خاصة في سياق التطبيقات العسكرية، حيث تتسابق الدول لتطوير الأنظمة الذاتية، والطائرات بدون طيار المدعمة بالذكاء الاصطناعي، والقدرات السيبرانية للحصول على ميزة إستراتيجية.

17. Cybersecurity

The practice of protecting computer systems, networks, and data from cyber attacks, including hacking, data breaches, and malicious software. It is an essential part of national security in the digital age.

أمن المعلومات: ممارسة حماية أنظمة الكمبيوتر والشبكات والبيانات من الهجمات الإلكترونية، بما في ذلك القرصنة وتسريب البيانات والبرمجيات الخبيثة. إنه جزء أساسي من الأمن الوطني في العصر الرقمي.

18. Ethical Dilemmas in Autonomous Weapons

The moral and ethical questions surrounding the use of autonomous weapons, including accountability for actions taken by these weapons, the potential for misuse, and the risk of unintended escalation in conflict.

المعضلات الأخلاقية في الأسلحة الذاتية: الأسئلة الأخلاقية والأدبية التي تحيط باستخدام الأسلحة الذاتية، بما في ذلك المسؤولية عن الأفعال التي تقوم بها هذه الأسلحة، وإمكانية إساءة استخدامها، وخطر التصعيد غير المقصود في الصر اعات.

19. Cyber Deterrence

The strategy of using cyber capabilities to prevent adversaries from launching cyberattacks or other hostile actions, by threatening retaliatory attacks or demonstrating the ability to defend against such attacks.

الردع الإلكتروني: إستراتيجية استخدام القدرات الإلكترونية لمنع الخصوم من شن الهجمات الإلكترونية أو القيام بأعمال عدائية أخرى، من خلال تهديد الهجمات الانتقامية أو إظهار القدرة على الدفاع ضد هذه الهجمات.

Arms Control

The restriction or regulation of the development, production, and deployment of weapons, particularly nuclear weapons, to prevent an arms race or reduce the risk of conflict.

مراقبة التسلح: تقييد أو تنظيم تطوير وإنتاج ونقل الأسلحة، وخاصة الأسلحة النووية، لمنع سباق التسلح أو تقليل خطر الصراع.

Disarmament

The process of reducing or eliminating a state's military forces, particularly weapons of mass destruction, to promote international peace and security.

نزع السلاح: عملية تقليص أو القضاء على القوات العسكرية لدولة ما، وخاصة أسلحة الدمار الشامل، لتعزيز السلام والأمن الدوليين.

Nuclear Non-Proliferation

A policy or treaty aimed at preventing the spread of nuclear weapons to states that do not possess them. The most well-known treaty is the Non-Proliferation Treaty (NPT).

عدم انتشار الأسلحة النووية: سياسة أو معاهدة تهدف إلى منع انتشار الأسلحة النووية إلى الدول التي لا تمتلكها. أشهر معاهدة في هذا المجال هي معاهدة عدم انتشار الأسلحة النووية.(NPT)

Arms Race

A competitive increase in the number or quality of weapons by rival states, particularly nuclear weapons, often as a response to perceived threats from each other.

سباق التسلح: زيادة تنافسية في عدد أو جودة الأسلحة بين الدول المتنافسة، خاصة الأسلحة النووية، غالبًا كرد فعل على التهديدات المتصورة من كل طرف.

Weapons of Mass Destruction (WMD)

A class of weapons capable of causing large-scale death or destruction, particularly nuclear, chemical, and biological weapons.

أسلحة الدمار الشامل: (WMD) فئة من الأسلحة القادرة على التسبب في وفاة أو دمار واسع النطاق، وخاصة الأسلحة النووية والكيميائية والبيولوجية.

Verification

The process of ensuring that states are complying with arms control and disarmament agreements by inspecting and monitoring their military activities and weapon stocks.

التحقق: عملية ضمان امتثال الدول لاتفاقيات مراقبة التسلح ونزع السلاح من خلال تفتيش ومراقبة أنشطتها العسكرية ومخزونات أسلحتها.

Arms Embargo

A prohibition on the sale or transfer of weapons to a particular country or group, often imposed by the United Nations or other international bodies to prevent conflict.

حظر الأسلحة: حظر بيع أو نقل الأسلحة إلى دولة أو مجموعة معينة، وغالبًا ما تفرضه الأمم المتحدة أو هيئات دولية أخرى لمنع الصراع.

Nuclear Deterrence

The use of the threat of nuclear weapons to prevent an adversary from taking aggressive actions, based on the idea that any nuclear attack would result in devastating retaliation.

الردع النووي: استخدام تهديد الأسلحة النووية لمنع الخصم من اتخاذ إجراءات عدوانية، بناءً على فكرة أن أي هجوم نووى سيؤدى إلى انتقام مدمر.

Chemical and Biological Weapons

Weapons that use toxic chemicals or biological agents (such as bacteria or viruses) to cause harm or death to humans, animals, or plants.

الأسلحة الكيميائية والبيولوجية: أسلحة تستخدم المواد الكيميائية السامة أو العوامل البيولوجية (مثل البكتيريا أو الفيروسات) للتسبب في الأذى أو الموت للبشر أو الحيوانات أو النباتات.

Nuclear Disarmament

The process of reducing or eliminating nuclear weapons, often through international treaties and agreements, in order to promote global security and prevent nuclear warfare.

نزع السلاح النووي: عملية تقليص أو القضاء على الأسلحة النووية، غالبًا من خلال المعاهدات والاتفاقيات الدولية، لتعزيز الأمن العالمي ومنع الحرب النووية.

Disarmament Diplomacy

Diplomatic efforts aimed at negotiating treaties and agreements to reduce or eliminate military arsenals and weapons, particularly in the context of global disarmament initiatives.

الدبلوماسية الخاصة بنزع السلاح: الجهود الدبلوماسية التي تهدف إلى التفاوض على معاهدات واتفاقيات لتقليص أو القضاء على الترسانات العسكرية والأسلحة، خاصة في سياق المبادرات العالمية لنزع السلاح